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Van onze correspondent 

PARIJS • De controle van
de pass sanitaire zorgt in
Frankrijk voor weinig
problemen. Horecaonder-
nemers maakten zich van
tevoren zorgen over hoe
het scannen van QR-codes
in de praktijk zou gaan,
maar het blijkt niet veel
tijd te kosten en op weinig
verzet te stuiten. 

Het scheelt wel dat de re-
gels voor de invoering nog

werden versoepeld en res-
taurateurs en caféhouders
hun klanten niet ook naar
een identiteitsbewijs hoe-
ven te vragen.

„In restaurants gaan de
controles goed”, liet Didier
Chenet van horecavakbond
UMIH aan Le Monde weten.
„Het is het moeilijkst in
bars, op terrassen en op
plekken waar een jonge
clientèle komt, vooral in de
leeftijd tussen de 18 en 25
jaar. Er wordt weleens con-

trole geweigerd, maar dat
komt nauwelijks voor.”

Frankrijk voerde het coro-
nabewijs deze zomer in.
Sinds 21 juli moet iedereen
die een pretpark, theater,
bioscoop, zwembad of mu-
seum in wil, een QR-code la-
ten scannen. 

Scherm
Op 9 augustus ging deze

maatregel ook in voor de ho-
reca. Bij een controle ver-
schijnt alleen een groen of

een rood scherm, niet de in-
formatie of de klant is gevac-
cineerd, is getest of onlangs
is genezen van corona.

Volgens Chenet daalde de
omzet van 80 procent ge-
middeld met 20 procent in
de eerste week na de invoe-
ring van de pas. Daarna trok
dat wel weer aan.

Augustus was een minde-
re maand dan juli, maar dat
had ook met het slechtere
weer te maken, en het feit
dat er minder buitenlandse

toeristen in Frankrijk wa-
ren.

Vlak voor de invoering van
het bewijs kwam een pro-
testbeweging op gang. Tot
nu toe gingen tegenstanders
van de pas tien zaterdagen
achter elkaar de straat op.
Het hoogtepunt lag op 7 au-
gustus, toen door heel
Frankrijk 237.000 mensen
demonstreerden. 

Sindsdien neemt de ani-
mo af, afgelopen zaterdag
waren ze met 80.000.

’Pass sanitaire’ is al ingeburgerd

’Die tweedeling in de maatschappij over het
toegangsbewijs? Daar zitten de ondernemers tussenin’ 
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De algemene politieke beschouwingen
in de Tweede Kamer zijn het belang-
rijkste debat van het parlementaire

jaar. Daarom was er kritiek op Sigrid
Kaag, toen zij als minister van Buiten-
landse Zaken liet weten niet aanwezig te
zullen zijn. Ze zou naar de VN in New
York reizen. Premier Mark Rutte gaat
daar ook heen, maar dan – zoals het
hoort – ná verantwoording aan de Kamer
te hebben afgelegd.

Kaag struikelde echter als minister
over de kwestie Afghanistan. Dus hoefde
ze niet meer de grote plas over. Als D66-
leider had ze daardoor de handen vrij om
alsnog deel te nemen aan dit belangrijke
debat. Maar Kaag dook. Ze zei het ’demo-
cratisch onzuiver’ te vinden om het
woord te voeren. Terecht zien andere
partijleiders dat als een smoes. 

Kaag is erin geslaagd om haar reputatie
in een paar maanden tijd te ondergraven.
Ze verprutste als minister haar eerste
crisis, lanceerde in een toespraak een
vileine aanval op Rutte met wie ze onder-
tussen onderhandelt over een nieuwe
coalitie en sloot een dealtje over de mars-
route in de formatie om zich daar vervol-
gens niet aan te houden toen ze haar zin
niet kreeg. Burgers waarderen deze voor-
vechter van ’nieuw leiderschap’ inmid-
dels lager dan de premier, CDA-leider
Wopke Hoekstra en CU-aanvoerder Gert-
Jan Segers. Geen wonder.

Kaag
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G
een anderhalve-
meterregel meer,
maar wel even een
coronabewijs
scannen: Konink-

lijke Horeca Nederland
(KHN), de Nederlandse Ver-
eniging van Bioscopen en
Filmtheaters (NVBF) en tal
van sportverenigingen zijn
niet gelukkig met de ’ruil’. 

Volgens hen is er te weinig
personeel om QR-codes te
controleren, de regel kost ze
hoe dan ook omzet en nú al
zijn er felle discussies aan
de deur over een tweedeling

in de maatschappij. Hoe
moet dat vanaf zaterdag?

Willem-Jan Alders, voor-
zitter van voetbalclub Dren-
thina uit Emmen, is van
plan de tafeltjes uit de kanti-
ne buiten op het terras te
gaan zetten: de enige plek
waar zeker geen QR-code
nodig is om een drankje te
nuttigen. Binnen in het ho-
recagedeelte van de sport-
kantine moet je het bewijs
namelijk wel kunnen tonen.
„Los van het feit of er wel ge-
noeg vrijwilligers zijn, is er
ook de vraag wie de handha-

ving op zich wil nemen.
Want het is bepaald niet
prettig om je eigen team- of
clubgenoten te moeten con-
troleren. Huren we er apart
beveiligers voor in, dan is
dat niet goed voor de gast-
vrijheid en verdampt de
kantineomzet.”

Horecaondernemers voe-
len de nieuwe regel nu al in
hun zakken, nog voordat de
regel überhaupt is inge-
gaan. „Financiële steun is
volgens het kabinet niet
meer nodig omdat iedereen
weer vrij kan ondernemen,
maar ondertussen zijn de
annuleringen door de QR-
code enorm: van bruiloften
en partijen tot lunches en
diners”, vertelt KHN-direc-
teur Dirk Beljaarts.

Discussies
„Ondernemers hebben nu

al enorme discussies met
gasten”, zegt hij. „Die twee-
deling in de maatschappij
over het toegangsbewijs?
Daar zitten de ondernemers
tussenin.”

Maar de overheid heeft
wel degelijk gegronde reden
voor het invoeren van de co-
ronapas, vindt Marcel Ver-
weij, hoogleraar filosofie
aan de Wageningen Univer-
siteit. „Er zijn nog steeds
maatregelen nodig om het
aantal besmettingen te be-
perken en te voorkomen dat
er weer extra druk komt op
de zorg. Inmiddels is duide-
lijk dat gevaccineerden veel
minder snel en minder vaak
anderen besmetten dan
niet-gevaccineerden. Het
onderscheid waar steeds

over gerept wordt? Ik vind
het gerechtvaardigd onder-
scheid.”

De ’tweedeling’ is echter
niet het enige dat de horeca-
sector dwarszit. Het perso-
neelstekort in de branche
maakt het handhaven van
de regel nog eens extra las-
tig, stelt Beljaarts. „Je hebt
er betaald personeel voor
nodig, terwijl er geen omzet
tegenover staat.” 

Overigens heeft het kabi-

net laten weten 45 miljoen
euro uit te trekken om te
helpen bij de handhaving
van het coronatoegangsbe-
wijs. „Dit geld kan worden
ingezet voor bijvoorbeeld
beveiligers, controleurs of
hosts die ondernemers hel-
pen bij de controle van het
CTB”, aldus het ministerie
van Justitie. 

Binnen de bioscoopwe-
reld heerst eveneens onvre-
de over de invoering van de

QR-code, stelt de NVBF.
„Wij verwachten dat het ons
weer een stap terugwerpt in
de tijd, terwijl de sector net
aan het herstellen is. Boven-
dien is het personeel er niet
voor opgeleid om daadwer-
kelijk te handhaven.”

Dat herkent directeur Ja-
nine Beulink van Filmhuis
Bussum. „Daarnaast stelt
deze regel ons voor een heel
lastig dilemma als werkge-
ver: wij mogen onze eigen

medewerkers niet verplich-
ten een coronatoegangsbe-
wijs te hebben, maar we ver-
wachten dat wel van onze
bezoekers.”

De NVBF denkt dat dit
’een substantiële drempel
zal opwerpen voor het
meest toegankelijke uitje’.
„De vaccinatiegraad onder
jongeren en jongvolwasse-
nen en specifiek in de grote
steden – waar de grootste
bioscopen zich bevinden –

ligt veel lager dan het lande-
lijk gemiddelde.” Inmiddels
is 79,6 procent van de 12-
plussers in Nederland volle-
dig gevaccineerd. Jongeren
’scoren’ inderdaad het
laagst: in de groepen 12 tot
en met 17 jaar bedraagt de
vaccinatiegraad 41 procent,
in die van 18 tot en met 30
jaar 57 procent.

Bij voetbalvereniging SVV
Schiedam is al besloten
geen QR-codes te gaan scan-

nen, vertelt voorzitter Pim
Koning. „We zijn geen res-
taurant en zitten er niet op
te wachten om politieagen-
tje te spelen en echt om een
ID te vragen.” 

Drenthina-voorzitter Al-
ders zou liever zien dat
clubs het bij het oude kun-
nen houden. „Dan mogen
mensen gewoon zonder co-
de altijd binnen zitten in het
horecagedeelte, alleen moe-
ten ze dan nog anderhalve

meter afstand houden.” Vol-
gens het ministerie van
Volksgezondheid is dat ech-
ter niet langer mogelijk om-
dat die afstandsregel juist
vervalt.

Sportkoepel NOC*NSF
heeft er meer vertrouwen
in. „We horen deze geluiden
zeker meer, maar ons in-
ziens maakt het feit dat je op
het terras geen toegangsbe-
wijs nodig hebt, net als bij
het afhalen, deze regel han-
teerbaar.”

Eenduidig beleid 
Volgens Boris van der

Ham, voorzitter van de Ver-
eniging Vrije Theater Pro-
ducenten, zijn de meeste
theatermakers blij met de
algehele invoering van de
QR-code. „Nu is er eendui-
dig beleid. Sommige thea-
ters werkten al met die co-
de, maar anderen deden dat
nog niet en hielden vast aan
de anderhalvemeterregel.
Het is heel fijn dat de zalen
nu weer vol kunnen.” 

In dat optimistischer ge-
luid kan ook filosoof Marcel
Verweij zich goed vinden.
„In de landen om ons heen is
de coronapas al langer van-
zelfsprekend. Ik heb het
idee dat we in Nederland
soms een beetje te verwend
zijn. Eerder in de lockdown
moest je in de horeca ook je
gegevens achterlaten; dat
kon allemaal prima gere-
geld worden. Nu schreeuwt
men opeens moord en
brand voor de code. Ik be-
grijp dat het vervelend is, ik
sta zelf ook niet om de coro-
napas te juichen. Maar het
alternatief is veel erger: een
reëel risico dat de zorg
straks weer overbelast is.
Dat moeten we zien te voor-
komen.”

Veel abacadabra rond de QR-code 

Een beeld
waaraan
Nederland zal
moeten wen-
nen. Vanaf 25
september is
toegang bij
veel sectoren,
zoals de
horeca, bio-
scopen en
sportclubs,
alleen nog
mogelijk met
een QR-code.
En dat bete-
kent dus
controle voor
het binnen-
gaan. 
FOTO’S ANP/HH 

TWEEDELING HORECA, BIOSCOPEN EN SPORTCLUBS BANG VOOR OMZETVERLIES EN FELLE DISCUSSIES BIJ HANDHAVING 

Even snel plassen in de kroeg terwijl je op een terras
zit, of een drankje doen in de sportkantine? Vanaf za-
terdag mag dat alleen nog maar met een QR-code. In
landen om ons heen, bijvoorbeeld in Frankrijk, lijkt dit
systeem na aanvankelijke protesten probleemloos te
werken. Hier klinkt vooralsnog fel commentaar op de
coronacheckplicht. „Bij de horeca stromen de annule-
ringen al binnen.”
door Marouscha van de Groep en Martijn Schoolenberg 

De QR-code roept flink
wat vragen op,
waarvan er hieron-

der een aantal wordt be-
antwoord: 

1 Hoe krijg ik een QR-code? 
De makkelijkste manier

is om de CoronaCheck-
app te downloaden. In de
app maak je een keuze uit
het soort bewijs dat je wilt
ophalen. 

2 Ik heb geen smartphone.
Kan ik toch een QR-code

krijgen?
Via de computer kun je

een QR-code aanmaken
om te printen. Daarvoor
ga je naar de Corona-
Check-website en gebruik
je je DigiD (bij vaccinatie of
herstel) of ophaalcode (bij
negatieve test). 

3 Hoe lang blijft mijn
QR-code geldig na

vaccinatie?
Vooralsnog is de code

onbeperkt geldig. Heb je
dus eenmaal een code
verkregen door vaccina-
tie, dan kan die niet wor-
den ingetrokken. 

4 Vanaf welke leeftijd
moet je een QR-code

laten zien?
Het tonen van een coro-

natoegangsbewijs is ver-
plicht vanaf 13 jaar. Vanaf
14 jaar moeten onderne-
mers daarnaast naar een
ID vragen. 

5 Ik heb een groen vinkje
in de app, maar heb

vandaag een kuchje. Kan
de cafébaas mij weigeren?

Het uitgangspunt blijft
dat wie corona gerela-
teerde klachten heeft,
thuisblijft en zich laat
testen. De cafébaas uit
dit voorbeeld dient te
vragen of je klachten
hebt. Als je dat erkent,
mag hij je weigeren.

6 Kan ik nog wel iets als
ik geen QR-code heb?

Een bezoekje aan het
terras is nog altijd moge-
lijk, evenals toegang tot
musea en sportscholen
en -verenigingen. Daar-
naast kun je zonder code
naar de winkels en geldt
voor kerken en uitvaart-
centra eveneens een
uitzondering. 

7 Hoe lang blijft de
QR-code in het

openbare leven gelden? 
Het kabinet wil rond 1

november een besluit
nemen over de toekomst
van de coronapas. 
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In Frankrijk
zijn bezoekers
van bijvoor-
beeld een
restaurant al
gewend aan
de corona-
check via een
QR-code. 
FOTO HH/AFP 

GELDIG 

Boris van der Ham is wel blij met de invoering
van de QR-code: „Nu is er eenduidig beleid. Het is
heel fijn dat de zalen nu weer vol kunnen.” 


